
 

4. december 2008

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed 
nedenstående spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til landsstyret vedr. Landsstyrets juridiske undersøgelse i sagen om 
tilbageholdelse af væsentlige oplysninger for Landstinget i forbindelse med 
ansøgning om tillægsbevilling til en efterskole i Qasigiannguit.
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne)

Landsstyret oplyser på sin hjemmeside, at Landsstyret vil få en ekspert til at vurdere om 
der er sket overtrædelse af lovgivningen i forbindelse med Landsstyrets ansøgning om 
tillægsbevilling til efterskolen i Qasigiannguit.

Den jurist som skal lave undersøgelsen er professor Ole Spiermann som Landsstyret 
oplyser ”nyder stor respekt for sin ekspertise på det forfatningsretlige og det  
forvaltningsretlige område.”

I betragtning af at tilbageholdelse af væsentlige oplysninger for Landstinget kan udgøre 
en overtrædelse af Landstingsloven om Landsstyremedlemmers ansvarlighed havde det 
været oplagt at vælge en ekspert i ministeransvar. Men ekspertise i forfatnings- og 
forvaltningsret kan naturligvis også være relevant.

Men er det nu også rigtigt som Landsstyret oplyser, at Ole Spiermann, ”nyder stor 
respekt for sin ekspertise på det forfatningsretlige og det forvaltningsretlige område”?

Jeg ved, at Ole Spiermann er en anerkendt ekspert (og professor) i folkeret - og nogen 
områder af forfatningsretten som grænser op til folkeretten. Jeg har fået oplyst, at han 
også har et stort kendskab til international handelsvoldgift.

At han skulle være anerkendt for sin ekspertise i forvaltningsret er derimod nyt for mig. 

Jeg beder derfor om Landsstyrets svar på 3 spørgsmål:

1. Har Landsstyret undersøgt, hvilke områder Ole Spiermann er ekspert i, før Landsstyret 
valgte netop ham som sin ekspert?

2. Ønsker Landsstyret at fastholde, at Ole Spiermann ”nyder stor respekt for sin 
ekspertise på det forfatningsretlige og det forvaltningsretlige område”?

3. Hvilke retsvidenskabelige publikationer har Ole Spiermann skrevet indenfor 
forvaltningsretten? 

Landsstyret bedes besvare mine spørgsmål inden for ti arbejdsdage.


